
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

19. august 2024 

Sagsnr.: 24/26156  

Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg 

Medlem af Folketinget Lotte Rod (RV) har den 13. august 2024 stillet 

spørgsmål nr. S 1149, som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. S 1149: 

Hvad er ministerens holdning til at gøre flexuddannelsen permanent? 

Svar: 

Indledningsvist vil jeg gerne fremhæve, at det er vigtigt for regeringen, at 

stu-eleverne får de bedste forudsætninger for at komme godt videre efter 

deres uddannelse. De unge, der oplever flere udfordringer end gennem-

snittet, skal have oplevelsen af, at der findes muligheder, som giver dem 

personlige og faglige kompetencer og styrker deres evne til selvstændigt 

at mestre eget liv.  

 

Glad Fondens Flexuddannelse har i den forbindelse vist sig at være et godt 

tilbud til tidligere stu-elever, hvor eleverne prøver kræfter med arbejdsmar-

kedet gennem teoretisk undervisning, praksislæring og praktik. Undervejs 

opnår de unge erhvervsrettede kompetencer og indtræder gennem praktik 

i et arbejdsfælleskab, som giver de unge succesoplevelser og stiller dem 

bedre til et fremtidigt liv med beskæftigelse. Glad Fondens Flexuddannelse 

udbydes i dag i København, Aarhus og Esbjerg.  

 

Regeringen har endnu ikke taget stilling til, hvorvidt der skal etableres et 

permanent landsdækkende tilbud. Jeg er dog glad for, at der i Aftale om 

udmøntning af reserven til foranstaltninger på social-, sundheds- og arbejds-

markedsområdet 2024-2027 blev afsat midler til et nyt elevoptag på Glad 

Fondens 2-årige Flexuddannelse i 2024, så der vil være elever på uddan-

nelsen frem til 2026.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt

Børne- og Undervisningsudvalget 2023-24
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